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ANKETA: Ko bi trebalo da bira gradona~elnike / predsednike op{tina - 

gra|ani ili partije na vlasti?

NNaajjbbooqqee  ddiirreekkttnnoo  --  
ssmmaattrraa  vvee}}iinnaa
Du{an ]URKOVI]:

- S obzirom na to da u politici

postoji nepisano pravilo da se za

saradnika bira onaj ko te ne}e ili

ne mo`e ugroziti, mislim da bi

ba{ zato neposrednim  putem  tre-

balo birati ne samo gradona~elni-

ka ve} i odbornike i poslanike.

Smatram da bi na odgovornim

funkcijama trebalo da budu spo-

sobni qudi, nevezano od strana~ke

opredeqenosti i mislim da je na-

rod taj koji ima pravo da donese od-

luku o tome ko }e donositi odluke

u wegovo ime. Onda kada stranka to

~ini, neretko se de{ava da poje-

dinci „zalutaju“  na neku odgovornu

funkciju i svojim neznawem ili ne-

~im {to se zove „poslu{nost“ nane-

su veliku {tetu narodu.

Slavi{a MILENKOVI]:

- Gradona~elnika treba bira-

ti neposredno jer onaj ko `eli da

obavqa tu funkciju treba da iza-

|e pred gra|ane a ne da se krije

iza liste ili stranke. Bira~i u

Srbiji, pa samim tim i u Kru{ev-

cu, vole jake li~nosti tako da im

ovakakv na~in izbora vi{e odgo-

vara od sada{weg. Naravno, nepo-

sredan izbor gradona~elnika bi

ugrozio demokratiju na lokalnom

nivou ukoliko ne bi bio prome-

wen sada{wi na~in izbora odbor-

nika a on bi, po meni, trebalo da

bude kombinovani.

Mila MARJANOVI]:

- Generalno gledano, mislim

da i gradona~elnika ali i sve one

koji su na nekim funkcijama ne bi

trebalo da biraju politi~ari, jer

se u toj preraspodeli najmawe vo-

di ra~una o tome da li je neko uop-

{te sposoban da obavqa funkciju

za koju je izabran. Iako mislim da

gradona~elnik treba da se bira

neposrednim putem, po prvi put

sam zadovoqna izborom gradona-

~elnika u Kru{evcu, bez obzira

na to {to ga nije narod direktno

birao. 

Milan TOMI]:

- Moje mi{qewe je da je nepo-

sredno birawe narodnih pred-

stavnika najboqi vid demokrat-

skih izbora, jer kao najvi{i ob-

lik demokratije, u svom izvor-

nom zna~ewu, podi`e stepen od-

govornosti izabranih predstav-

nika. Neposredno izabrani gra-

dona~elnik odgovoran je gra|a-

nima koji su ga birali a ne wego-

voj politi~koj partiji u kojoj je

naj~e{}e lider. Neposrednim

birawem gradona~elnika gra|a-

ni imenom i prezimenom biraju

izme|u ponu|enih kandidata, a

ne kao do sada za politi~ke par-

tije koje posle same postavqaju

svoje kandidate. Tako|e nepo-

srednim izborima izbegavamo da

gradona~elnika dobijemo putem

politi~kih nagodbi izme|u poli-

ti~kih stranaka kao {to je to do

sada bio ~est slu~aj.

Sun~ica MILANOVI]:

- Narod je taj koji odlu~uje ko-

ja }e partija biti na vlasti i ne

vidim razloga da nemamo povere-

wa u one koje smo izabrali da

upravo oni i odlu~e ko }e biti

gradona~elnik. Mislim da je gra-

dona~elnik odgovoran gra|anima,

bez obzira da li ga je birala par-

tija ili je izabran imenom i pre-

zimenom. Konkretno, mislim   da

je aktuelni gradona~elnik u Kru-

{evcu, bez obzira {to nije iza-

bran neposrednim putem, pravi

izbor i verujem da }e ispuniti da-

ta nam obe}awa.

Nenad NIKOLI]:

- Gradona~elnika bi svaka-

ko trebalo birati neposrednim

putem. Mislim da je imenom i

prezimenom izabran prvi ~ovek

u gradu direktno odgovoran oni-

ma koji su ga birali i verujem

da gra|ani, posebno u onim ma-

wim sredinama gde se mawe vi-

{e svi me|usobno poznaju, vrlo

dobro mogu da procene ko je ~o-

vek koji mo`e dostojno da oba-

vqa ovu funkciju. Onda kada

stranka bira gradona~elnika,

uvek postoji mogu}nost da inte-

resi partije budu ispred inte-

resa naroda.

Aleksandar SAVI]:

- Bez obzira {to aktuelni

gradona~elnik Kru{evca nije

izabran neposrednim putem,

li~no sam zadovoqan i mislim

da se ovoga puta odluka koju su

politi~ari doneli „u ime naro-

da“ pokazala ispravnom.  Me|u-

tim, generalno gledano, i grado-

na~elnika i sve one koji su na

odgovornim funkcijama, treba-

lo bi da bira narod, a ne vlast.

Na taj na~in bi olak{ali i po-

liti~arima da se mawe sva|aju

oko toga {ta kome  treba da  pri-

padne u preraspodeli funkcija,

pa bi onda imali i vi{e vreme-

na da se bave problemima dr`a-

ve i naroda.

Sa{a SLAVKOVI]:

- Gradona~elnik u svakom

slu~aju treba da bude biran ne-

posrednim putem  iz razloga {to

je mnogo pametnije birati ~oveka

po sposobnosti a ne po naklono-

sti politi~ke partije. Kada gra-

dona~elnika bira partija uvek

postoji rizik da to bude neko ko

nije sposoban da obavqa tu funk-

ciju. Dodu{e i onda kada narod

bira  postoji rizik da ni to ne

bude ono pravo ali ga je, ukoliko

se ispostavi da je izbor pogre-

{an, sutradan lak{e smeniti sa

te funkcije. 

Dragoqub GAJI]:

- Politi~ke partije ne bi

trebalo da odlu~uju o imenova-

wu gradona~elnika. Gradona-

~elnik mora da se bira nepo-

srednim putem radi boqe komu-

nikacije sa glasa~kim telom i

svojim programom koji }e biti

adekvatan lokalnoj samouopra-

vi. To podrazumeva tro{ewe bu-

xeta poreskih obveznika u inte-

resu gra|ana. Posledwe tri go-

dine su, lo{om selekcijom, na

mesto gradona~elnika dolazili

qudi bez iskustva i znawa, i to

najboqe govori zbog ~ega nije

dobro kada gradona~elnika bi-

ra partija.

Danijela PAVLOVI]

Na zavr{etku projekta „Partnerstvom do decentralizacije“  tokom koga su

~lanice Lokal presa, ukqu~uju}i i redakciju GRAD-a, u saradwi sa civil-

nim sektorom, istra`ivale dokle smo stigli u procesu  decentralizaci-

je, od sugra|anki i sugra|ana tra`imo odgovor na jedno od su{tinskih pi-

tawa kada je re~ o politi~koj samostalnosti  lokalnih zajednica - kakav

izborni sistem `ele kada je re~ o izboru prvog ~oveka lokalne samoupra-

ve. Ve}ina je ocenila da bi neposredan izbor gradona~elnika bio put do

ve}e samostalnosti ali i ve}e odgovornosti ~elnika lokalnih zajednica 


